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Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Brottsförebyggande rådet (BRÅ) 

Mötesdatum: 2019-12-10 kl. 14.00-15.30 

Närvarande: Gunilla Grudevall-Steen (L) ordförande, Kristina Granlund (NL), Réka 
Tolnai (C), Lisskulla Zayane (MP) 
 
Mats Bohman – Trafik- och fastighetsdirektör 
Jan Landström – Säkerhetssamordnare  
Terese Kalinski – Säkerhetschef 
Sofie Ordell – Kommunpolis 
Anders Fredriksson – Enhetschef Juridik- och kanslienheten. 
Josefine Bergström – Sekreterare 

 
1. Lägesrapport från polisen 
Sofie Ordell informerade om de personrån som inträffat i Erstavik samt om incidenten i 
Hellas där en kvinna blev slagen i bakhuvudet. Förundersökning pågår i de båda ärendena 
och utredningsläget ser bra ut. 
 
Sofie Ordell informerade också om att polisen kommer att fortsätta med att ha ökad 
polisiär närvaro i Orminge på grund av oroligheterna som råder där. Det har kommit in ett 
flertal anmälningar om olaga hot i området. Mellan busstorget och centrum ska personer ha 
blivit hotade med kniv. Olika former av tillhyggen har hittats av polisen i buskar, men det 
går inte att koppla dem till specifika personer. Polisen har flera misstänkta gärningsmän i 
åldrarna 12 – 30+. Alla inte är skrivna i Nacka. Personen som nyligen blivit frisläppt är en 
av de misstänkta. Polarna och fritidsgården har uppfattningen att det varit stökigare efter att 
personen kommit ut.  
 
Hur resultatet blev av den extrainsatta väktarinsatsen som gjordes i Orminge är svårt att 
veta enligt Sofie Ordell då man inte kan veta hur det hade sett ut utan den. Det som man är 
eniga om är att väktarna fungerade som ett bra stöd för andra aktörer. 
 
Från den 7 januari 2020 kommer Karin Berggren vara lokalpolisområdeschef för Nacka 
(Nacka/Värmdö/Tyresö). 
 
2. Platssamverkan i Orminge  
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Jan Landström informerade om mötet med tre fastighetsägarna i Orminge kring 
platssamverkan. Primärt finns det ett intresse att samverka kring städning/renhållning, men 
eventuellt också brottsförebyggande insatser. Att börja samverka kring städning kan 
förhoppningsvis leda vidare till andra trygg och säker frågor. Tanken är att tillsammans 
skapa en gemensam lägesbild och intressegrund för samverkan kring olika frågor. Jan 
Landström uppfattade att åtminstone två av tre fastighetsägare i dagsläget är intresserade av 
att vara med och stötta en Trygghetsvärd. 
 
3. Trygghetspaket - beslut 
Mats Bohman presenterade det utsända förslaget till fördelning av pengarna i 
Trygghetspaketet 2020.  
 
Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelsen (se protokollet). 
 
4. Rapporter från de lokala arbetsgrupperna  
Jan Landström gick igenom vad som jobbats med i de lokala arbetsgrupperna kring trygg 
och säker sedan föregående BRÅ. Bildspelet finns bifogat minnesanteckningarna (se bilaga 
2).  
 
5. Rapporter arbetet mot våldsbejakande extremism  
Terese Kalinski presenterade information och rapporter gällande arbetet mot 
våldsbejakande extremism. Bildspelet finns bifogat minnesanteckningarna (se bilaga 1).  
 
En av delarna i presentationen handlade om återvändare. Det finns i dagsläget ingen 
kännedom om återvändare till Nacka. Det kan dels bero på att kommunen inte har haft 
någon återvändare och dels på att kommunen inte alltid får kännedom om vuxna 
återvändare. Återvändande barn får däremot kommunen alltid reda på genom att polisen 
gör en orosanmälan. Sofie Ordell tar med sig att se över hur polisens rutiner ser ut för detta.  
 
Terese Kalinski presenterade även strategin mot våldsbejakande extremism och extremt 
våld. Strategin togs fram av BRÅ år 2015 - 2016. Mindre revideringar har gjorts sedan dess 
och Terese ber deltagarna i BRÅ att titta igenom den. Det är bra om man kan lyfta den för 
aktualisering framåt mars - april så att den är klar till sommaren.  
VBE-strategin finns att hitta här: https://www.nacka.se/495420/globalassets/kommun-
politik/dokument/nacka-trygg-och-saker/strategi_valdsbejakande_extremism.pdf 
 
6. Rapport arbetet för ett drogfritt Nacka för unga  
Mats Boman inledde genom att informera om att alla nämnder/råd som berörs ska skicka in 
en rapport om vad respektive nämnd/råd gjort för insatser i arbetet för att uppnå ett 
drogfritt Nacka för unga till kommunstyrelsen. 
 
Jan Landström presenterade Brottsförebyggande rådets arbete och initiativ för ett drogfritt 
Nacka för unga.   

https://www.nacka.se/495420/globalassets/kommun-politik/dokument/nacka-trygg-och-saker/strategi_valdsbejakande_extremism.pdf
https://www.nacka.se/495420/globalassets/kommun-politik/dokument/nacka-trygg-och-saker/strategi_valdsbejakande_extremism.pdf
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Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelsen (se protokollet). 
 
7. Brottsförebygganderådets sammanträdesdagar 2020 
Brottsförebyggande rådet beslutade enligt förslaget i tjänsteskrivelsen (se protokollet). 
 
8. Övrigt 
Gunilla Grudevall-Steen meddelade att hon gärna tar emot förslag på personer som kan 
bjudas in till sammanträdena. Den nya lokalpolisområdeschefen Karin Berggren togs upp 
som förslag.  
 
 
Vid anteckningarna 
 
Josefine Bergström 
 
 
 


